

## PLANTING STATISTICS 2024 (Jan-Dec)

## 栽种植物记录2024 (1月至12月)



~2,920

~251,110

~41,320



## PLANTING RECORD (Nos.)(Approximation)

栽种植物记录 (棵)(约数)

YEAR 年度	TREES 树木	SHRUBS 灌木	HERBACEOUS 草本
2023	1,270	468,940	29,800
2022	4,320	710,020	51,720
2021	2,900	755,990	96,010
2020	2,310	436,270	22,060

### **FEATURE PROJECT 2024 (Jan to Dec)**

### **KAI CHUEN COURT**

**DISTRICT:** Diamond Hill

**DESIGN THEME:** Urban Oasis

A tranquil, multi-layered urban oasis has been thoughtfully designed to provide residents with a serene escape from the hustle and bustle of the city. The open space arrangement features a selection of diverse flowering plants and colorful foliage of varying heights and textures, creating rich visual layers and a harmonious landscape. Winding pathways seamlessly connect various garden spaces at different levels, allowing users to stroll freely, unwind, and socialize in these lush surroundings.

The oasis is enriched by an ever-changing display of seasonal blooms, diverse foliage, and leaves of varying colors, shapes, and textures. Extensive vertical green walls serve as a green backdrop, enhancing the lush environment and offering a dynamic sensory experience throughout the year.

To further enhance the atmosphere, rooftop greenery has been incorporated atop commercial spaces and basketball courts, brightening the upper residential units while reinforcing the project's commitment to sustainable, nature-driven urban living. Through these thoughtful design elements, the development cultivates a harmonious connection between nature and the urban lifestyle, fostering a peaceful retreat for all who call it home.





平台花园不同季节开花的花卉,提供独特且不断变化的感官体验。 Ornamental shrubs at podium floor offering a unique and ever-changing experience



屋苑内色彩丰富的多叶植物,为景色增添缤纷色彩。 The color foliage add bursts of color to the landscape.



商铺及篮球场上设置天台绿化,为上层住宅单位提供优质的景观。 Green roofs to further increase greenery and provide visual amenity for the residential units.

### 特色项目2024 (1月至12月)

### 启钻苑

地区:钻石山

设计概念: 城市绿洲

园境设计旨在透过多层次的庭园布局,营造如同置身绿洲般的宁静氛围,让居民在繁华都市中也能感受到远离尘嚣的舒适。整体空间以不同高度的植物配置,营造丰富的视觉层次,呈现出错落有致的景观效果。园区内设置蜿蜒的步道,串联各个区域,让居民可在绿意盎然的花园中自由漫步、休憩与社交互动。



金英 Thryallis glauca

屋苑内精心挑选多样化的植物配置,以提升整体美化效果,并突显各个景观区域的独特风格。各园区种植具观赏价值的显花植物、色彩斑斓的观叶植物。在大面积的垂直绿墙衬托下,营造出随四季变化的绿化环境,为住户带来独特的季节性体验。

屋顶绿化已被巧妙融入商业空间及篮球场之上,不仅为高层住宅单位增添亮丽景观,更加强了项目对可持续、自然导向的城市生活的理念。透过这些精心设计的元素,启钻苑营造出自然与都市生活的和谐连结,为居民提供宁静,舒适的休憩之地。



日日櫻 Jatropha integerrima







射十 Belamcanda chinensis



蓝雪花 Plumbago auriculata











## ACTION SEEDLING 育苗行动

The Housing Authority and the building contractors launched Action Seedling Events, distributed seed starter kits and organized workshops to encourage green living in the community.

香港房屋委员会与承建商携手举行育苗行动并向居民派发种子盆栽及举办艺术工作坊,鼓励大家将大自然融入家居。

### Event Dates 活動日期

20.07.2024 CHEUNG CHING ESTATE 长青邨

29.10.2024 FU TIP ESTATE 富蝶邨

#### TREE PLANTING DAYS:

### 植树日

Among our environmental responsibilities are those of raising awareness of green and sustainability issues among PRH community, and organizing green events that give tenants an opportunity to play their part in our "going green". Across the year we organized tree planting days in several estates.

香港房屋委员会肩负环保责任,期望提高公屋居民对环保和可持续发展的意识,并举办环保活动,让租户为环保出一分力。年内我们在多个屋邨举办植树日,向居民宣传环保措施,加强公众教育。

#### Event Dates 活动日期

12.01.2024	WO LOK ESTATE	和乐邨
23.02.2024	MEI LAM ESTATE	美林邨
13.09.2024	AP LEI CHAU ESTATE	鸭脷洲邨
27.09.2024	LEI MUK SHUE ESTATE	梨木树邨
04.10.2024	ON TING ESTATE	安定邨
18.10.2024	YEE MING ESTATE	怡明邨
25.10.2024	SHEK WAI KOK ESTATE	石围角邨
22.11.2024	SUN CHUI ESTATE	新翠邨
29.11.2024	KWAI SHING WEST ESTATE	葵盛西邨
06.12.2024	LEE ON ESTATE	利安邨





AP LEI CHAU ESTATE TREE PLANTING DAY 鸭脷洲邨植树日



#### **COMMUNITY GARDEN PROGRAMME AT PUBLIC RENTAL HOUSING:**

### 社区园圃计划

Among our environmental responsibilities are those of raising awareness of green and sustainability issues among PRH community, and organising green events that give tenants an opportunity to play their part in our "going green". Throughout the year, we have implemented a series of community gardening projects and community greening programmes in various housing estates.

香港房屋委员会房负环保责任,期望提高公屋居民对环保和可持续发展的意识,并举办环保活动,让租户为环保出一分力。年内我们在多个屋邨推行一系列社区园圃计划和社区绿化计划,向居民宣传环保措施,加强公众教育。



#### Event Dates 活动日期

01.08.2024	SHEK KIP MEI ESTATE	石硖尾邨
06.08.2024	TIN WAH ESTATE	天华邨
13.08.2024	YAU LAI ESTATE	油丽邨
10.09.2024	LONG SHIN ESTATE	朗善邨
20.09.2024	YIU TUNG ESTATE	耀东邨
27.09.2024	CHUN YEUNG ESTATE	骏洋邨
10.10.2024 & 19.11.2024	HOI TAT ESTATE	海达邨
22.10.2024	KWAI LUEN ESTATE	葵联邨
31.10.2024	TUNG WUI ESTATE	东汇邨
26.11.2024	WAN TSUI ESTATE	环翠邨







### COMMUNITY GREENING PROMOTIONAL PROGRAMMES: 社区绿化计划

<b>Event D</b>	ates	活动	日田
LVCIIL D	ates	$I \square AU$	山州

Event Dates >	—	_L_\\r. <del>1.</del> 17	14 12 2024
17.01.2024	TAI HING ESTATE	大兴邨	14.12.2024
05.02.2024	QUEENS HILL ESTATE	皇后山邨	17.12.2024
27.03.2024	KAI TIN ESTATE	启田邨	20.12.2024
13.06.2024	MUN TUNG ESTATE	满东邨	31.12.2024
27.06.2024	HUNG FUK ESTATE	洪福邨	
05.07.2024	SAM SHING ESTATE	三圣邨	
24.07.2024	YAT TUNG (1) ESTATE	逸东一邨	
08.08.2024	OI MAN ESTATE	爱民邨	
16.08.2024	SHUI CHUEN O ESTATE	水泉澳邨	
17.09.2024	CHEUNG SHAN ESTATE	象山邨	
16.10.2024	KA FUK ESTATE	嘉福邨	
29.10.2024	SAU MAU PING (SOUTH) ESTATE	秀茂坪南邨	
16.11.2024	HING MAN ESTATE	兴民邨	
25.11.2024	PING SHEK ESTATE	坪石邨	
28.11.2024	TIN YIU (1) ESTATE	天耀一邨	
29.11.2024	KWAI FONG ESTATE	葵芳邨	
34	36 9 36		340









KA FUK ESTATE COMMUNITY GREENING PROMOTIONAL PROGRAMMES 嘉福邨社区绿化计划